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Ozelenitev gospodarstva
Šesto poročilo o stanju Alp je izšlo z naslovom  Ozelenitev gospodarstva v
alpski  regij i . Prve ideje, kako v praksi  udejanji ti  priporočila, izdelana na
podlagi  sklepov omenjenega poročila, so bile že zbrane na nedavni  alpski
konferenci.

Kako na območju Alp  upravljati zeleno gospodarstvo, da bi tako še povečali
kakovost življenja in naravnega okolja, je bilo izhodiščno vprašanje na konferenci, ki
je v organizaciji nemškega Zveznega urada za okolje in Stalnega sekretariata
Alpske konvencije potekala 11. maja 2017 v Rosenheimu v Nemčiji. Na konferenci
je bilo predstavljeno tudi Šesto poročilo o stanju Alp, ki je tokrat, kot je razvidno iz
podnaslova Ozelenitev gospodarstva, posvečeno problematiki zelenega
gospodarstva, torej gospodarjenju v skladu z interesi narave in družbe.

Narava in gospodarstvo – z roko v roki?
Vprašanje pa se zastavlja, ali sta narava in gospodarstvo sploh združljiva? Markus Reiterer, generalni sekretar Alpske
konvencije, je o združljivosti prepričan. Kot je poudaril na konferenci, gre pri tem za to, da »gospodarimo z našo naravo
in okoljem in ne proti njima«. V predgovoru poročila o stanju Alp generalni sekretar ravno tako ugotavlja, da »je vedno
bolj očitno, da stara paradigma, po kateri so gospodarski in okoljski cilji nezdružljivi oz. so si nasprotujoči, ne drži več.
Nasprotno, obstaja tretja možnost.« Zeleno gospodarstvo lahko kot odgovor na mnoge izzive sedanjega gospodarskega
sistema povzroči izboljšanje stanja, pa naj gre za ohranjanje tega, kar ohranja nas, ali pa da z ustvarjalnostjo in
inovativnostjo dosežemo kakovostnejše življenje in manjše okoljske obremenitve.

Od osnovnega dokumenta do izvajanja v praksi
Poudarek konference o zelenem gospodarstvu je bil na praktičnem pristopu. Udeleženci konference so imeli priložnost,
da so se neposredno seznanili s primeri dobre prakse, temu pa je sledila še razprava, kako »ozelenitev gospodarstva«
na območju Alp uveljaviti kot standard – oblikovane so bile tudi prve ideje za izvajanje v praksi. Andreas Pichler, direktor
CIPRE International, je povzel: »Spoznali smo zelo veliko idej, kako to uspešno izvesti.« Zdaj se bo treba osredotočiti
na nekaj maloštevilnih, a pomembnih področij delovanja ter pogledati, kje že obstajajo pozitivni primeri in kje bo treba
stvari še izboljšati. »Gospodarstvo se samo od sebe ne bo spremenilo, jasno pa je, v katero smer se mora usmeriti
njegova preobrazba.«   

 

www.alpconv.org/sl/AlpineKnowledge/RSA/greeneconomy/default.html

Biotska raznovrstnost: manj govora, več dejanj!
22. maja obeležujemo mednarodni  dan biotske raznovrstnosti. Kot pravi
Martha Dunbar, projektna vodja za področje biotske raznovrstnosti  in
pokrajine pri  CIPRI International, procesa zmanjševanja biotske raznovrstnosti
tudi  v letu 2017 ne bomo uspeli  zaustaviti .

V obdobju od leta 1992, ko je bila na konferenci Združenih narodov o okolju in
razvoju v Riu de Janeiru v Braziliji na voljo za podpis Konvencija o biološki
raznovrstnosti, je pojem »biotske raznovrstnosti« oz. »biodiverzitete« postal
opaznejši in tudi pomembnejši. Ohranitev izredne alpske biotske raznovrstnosti si je
za cilj postavila tudi Alpska konvencija, ki ji je med drugim posvetila posebno
poglavje v Večletnem programa dela Alpske konference. Pa vendarle, četrt stoletja
po konferenci v Riu in podpisu Alpske konvencije še vedno ugotavljamo, da se
upadanje biotske raznovrstnosti nadaljuje. Zakaj? Zaradi katerih ovir naše delovanje
ni učinkovito?

»Zberimo pogum, poglejmo našim otrokom v oči in jim priznajmo, da smo odpovedali in še naprej uničujemo biotsko
raznovrstnost, s tem pa obremenjujemo njihovo prihodnost.« Sporočilo, ki ga je Ahmed Djoghlaf, nekdanji generalni
sekretar Konvencije o biološki raznovrstnosti leta 2010, posredoval udeležencem konference o biotski raznovrstnosti
Združenih narodov v Nagoyi na Japonskem, je zelo jasno. Po ocenah Mednarodne zveze za ohranitev narave in naravnih
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Alpsko mesto leta Tolmezzo/I bo
posebno pozornost posvetil
mladim. © Fabrice Gallina

Nagrado CIPRE Švica, ki je bila

virov (IUCN) danes vrste izumirajo 10.000-krat hitreje, kot to predvideva naravni proces. V Evropi tako vsako četrto vrsto
sesalcev in vsako osmo vrsto ptic grozi izumrtje. V Alpah obstaja nevarnost, da bo do leta 2100 izumrlo kar 45
odstotkov rastlinskih vrst.

Danes, ko pišemo leto 2017, lahko z gotovostjo rečemo, da cilja o prepolovitvi števila izgubljenih naravnih habitatov ne
bomo dosegli. Kaj pa, če prihodnost ni toliko odvisna od dejavnosti nacionalnih vlad in mednarodnih pogodb kot od ljudi?
Participativni koncepti postajajo v okoljski politiki vedno pomembnejši, poleg tega zahtevajo preusmeritev vpliva z vlad
na ljudi. Pa imamo tolikšno zaupanje v ljudi, da bi jim prepustili sprejemanje tehtnih in uravnoteženih odločitev?

Letošnja tema 22. maja »biotska raznovrstnost in trajnostni turizem« ne bi mogla biti dlje od ukrepov, ki jih za zaščito
biotske raznovrstnosti v resnici potrebujemo. Biotska raznovrstnost se uporablja kot izgovor za izumljanje novih
turističnih destinacij in »trajnostnih« turističnih strategij. Znanstveniki in strokovnjaki morajo poznati dejstva in dokaze,
mi pa se moramo zavedati svoje odgovornosti. Skupaj s partnerji si prizadevamo za dvig zavesti o tem problemu - na
mednarodni dan biotske raznovrstnosti in kakor tudi vse preostale dni v letu.

www.alpconv.org/sl/publications/brochures/Documents/MAP_2017-2022_Fyer_SL.pdf

Z zagnanostjo v leto alpskega mesta
Konec apri la je i tal i janski  Tolmezzo/Tolmeč postal  alpsko mesto leta 2017,
obenem  se je začel  izvajati  projekt Tour des Vil les. Letni  program  društva
Alpsko mesto leta tudi  sicer obljublja veliko, Tolmezzo pa je podelitev naziva
že upraviči l .

Tolmezzo ima velike načrte za leto, v katerem se ponaša z nazivom Alpsko mesto
leta. Kulturno, gospodarsko in politično središče Karnijske regije na severovzhodu
Italije si bo prizadevalo uresničiti postavljene cilje, kot so povečanje udeležbe
mladih v procesih odločanja, pospeševanje trajnostnega razvoja naselij, spodbujanje
trajnostnega turizma in vrednotenje lokalnih kmetijskih izdelkov – zadnje denimo v
okviru festivala Filo dei Sapori delle Alpi, na katerem so bile že četrtič zapored
predstavljene in predvsem okušane regionalne jedi in proizvodi. Na ta dogodek, ki
bo potekal konec oktobra, so k predstavitvi domačih specialitet vabljena tudi druga
alpska mesta. Sicer pa so predvidene še degustacije medu s podelitvijo nagrad

najboljšim izdelkom, kuharske prireditve v okviru projekta GustoCarnia in številne druge pobude. Kulturna vrhunca bosta
podelitev literarne nagrade Leggimontagna 2017 in natečaj za najboljši kratki film CortoMonatgna, ki ga spremljajo
številne javne filmske predstave. Omeniti velja tudi projekt Golena Blu, v okviru katerega se izvaja renaturacija odseka
reke Tilmet in ki bo študentom služil kot prostor za učenje in raziskovanje.

Leto 2017 je tudi leto projekta Tour des Villes, ki ga izvaja Društvo Alpsko mesto leta in se posveča trajnostni rabi
zemljišč s spremenjeno namembnostjo, pri čemer je poudarek na rabi že obstoječih zemljišč, saj tako ni treba določati
novih. Predstavniki alpskih mest, ki sodelujejo v projektu, se redno srečujejo, učijo drug od drugega in skupaj razvijajo
koncepte za rabo tovrstnih zemljišč. Prvi primer prihaja prav iz Tolmezza, kjer se bodo odločili za vrsto trajnostne rabe
4,3 ha velikega zemljišča, ki je nekdaj pripadalo vojšnici Cantore, in se dogovorili, kako naj to območje postane kraj
srečanj, kulture in ustvarjalnosti. Projekt Tour des Villes je tako priložnost za alpska mesta, da si izmenjujejo izkušnje,
ideje in metode: »V času, v katerem so povsod po Evropi na pohodu negativne sile, egoizem in individualizem, je toliko
pomembneje, da držimo skupaj. Naša alpska mesta so dokaz, da je srečna prihodnost lahko samo tista, v kateri sta na
prvem mestu pripravljenost deliti z drugimi in sodelovanje,« je prepričan Thierry Billet, predsednik Društva Alpsko mesto
leta in podžupan alpskega mesta Annecy.

Viri in nadaljnje informacije:

www.alpenstaedte.org , www.comune.tolmezzo.ud.it (it)
, messaggeroveneto.gelocal.it/udine/cronaca/2016/08/13/news/si-svuota-la-caserma-cantore-militari-alla-lesa-di-
remanzacco-1.13957826 (it)

Pionirji na področju turizma
Da lahko trajnostni  turizem  v Alpah prinaša uspeh, kažejo nenavadni  projekti
iz Švice, ki  so prejel i  nagrado CIPRE Švica za leto 2017.

»Počitniški  in  izobraževalni  center  Salecina  še  posebno  odlikujejo  ustvarjalnost,
inovativnost  in  dolgoživost,«  so  člani  žirije  soglasno  zapisali  v  svoji  utemeljitvi
podelitve nagrade CIPRE Švica. Glavno nagrado v višini 5000 CHF je 9. maja prejel
Center  Salecina  v  Maloji/CH  na  prehodu  iz  Bergella  v  dolino  Oberengadin,  kjer
gostje že od  leta 1972 skupaj skrbijo za organizacijo skupnega bivanja. »Salecina
se  lahko  pohvali  z  odlično  izkoriščenostjo  nastanitvenih  kapacitet  in  tako
predstavlja  svetel  trenutek  v  regiji,  za  katero  je  sicer  značilno  upadanje  števila
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doslej podeljena dvakrat, prejme
počitniški in izobraževalni center v
Salecini/CH.

V francoski občini Saint-Pierre-de-
Chartreuse razmišljajo o
alternativah zimskemu turizmu. ©
Inès Hubert

prenočitev,«  je  bila  žirija  navdušena  nad  pionirskim  značajem  centra  in  izredno
zavzetostjo za uresničevanje trajnostnega razvoja.

CIPRA  Švica  podeljuje  tudi  solidarnostno  nagrado,  s  katero  podpira  primerljive
pobude, ki se izvajajo v ekonomsko šibkih gorskih regijah drugod po svetu. Letošnjo solidarnostno nagrado v višini 2000
CHF  je prejelo  indijsko podjetje Ladakhi Women’s Travel Company, ki organizira  izobraževanje gorskih vodnic, gre  torej
za dejavnost, ki je sicer le moška domena. S pohvalnimi besedami sta bila predstavljena še dva projekta: La Charte pour
un  Tourisme  Responsable,  ki  so  ga  pripravili  v  regijskem  parku  Gruyère  Pays‐d'Enhaut  in  ki  priporoča  trajnostna
prenočišča,  in Ticino Ticket, ki spodbuja uporabo sredstev  javnega prevoza na območju kantona Ticino  in uporabnikom
omogoča brezplačno uporabo javnih prevoznih sredstev.

Nagrada CIPRE  Švica  2017  za  področje  trajnostnosti  v  turizmu  se  podeljuje  v  sodelovanju  s  Švicarskim  turističnim
združenjem  (STV)  in  Inštitutom  za  turistično  gospodarstvo  pri  Visoki  šoli  Luzern.  Fond  za  nagrado  prispevajo  poleg
CIPRE Švica tudi Švicarski planinski klub (SAC)  in švicarska podružnica organizacije Mountain Wilderness, medtem ko
fond za solidarnostno denarno nagrado zagotavlja Švicarska fundacija za solidarnost v turizmu (SST).

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.cipra.org/de/cipra/schweiz/aktivitaeten-projekte/cipra-preis-2017 (de), www.salecina.ch (de, it, fr,
en), www.ladakhiwomenstravel.com (en)

Ni snega, ni denarja
Za proračun francoske občine Saint-Pierre-de-Chartreuse je značilen visok
primanjkl jaj. Občina, ki  spada k zimskošportnemu središču Chartreuse, se je
zdaj  znašla pod nadzorom  države.

Letošnja  zima  je marsikatero  smučišče  na  srednjih  nadmorskih  višinah  spravila  v
težave. Ugotovitve Inštituta za raziskovanje snega (SLF) v Davosu/CH potrjujejo to,
kar so mnogi že slutili: v zimski sezoni 2016/2017 so bile količine zapadlega snega
izredno nizke,  temperature so bile visoke  in marsikje se  je sneg obdržal  le za zelo
kratek  čas.  Kljub  zgodnji  zimi,  ki  se  je  začela  že  novembra,  je  mnogo
zimskošportnih  središč  doživelo  zeleni  božič  že  drugič  zapored. Za  občino Saint-
Pierre-de- Chartreuse je to imelo daljnosežne posledice.

Občina,  ki  leži  na  pogorju masiva Chartreuse,  upravlja  smučišče,  ki  pa mu  je  bil
zaradi pomanjkanja snega v minuli sezoni  in slabega gospodarjenja določen zunanji
upravljavec.  Med letoma 2009 in 2015 se je tveganje za nastanek dolgov povečalo

za  petkrat,  kar  je  povsem  zmanjšalo  možnosti  za  uravnoteženo  bilanco  ob  nespremenjenih  prihodkih.  Večkratna
opozorila revizorjev na tak način delovanja so naletela na gluha ušesa.

Kar se  je zgodilo občini Saint-Pierre-de-Chartreuse, se  lahko ponovi tudi v drugih občinah, ki  ležijo na srednji nadmorski
višini  in se  trdovratno oklepajo zimskega  turizma. CIPRA  International v svojem dokumentu Sončev obrat  v  zimskem
turizmu omenja  turizem  kot  pomemben  vir  dohodkov  za Alpe,  obenem  pa  kot  veliko  tveganje. Spremenjeno  ravnanje
gostov  in  podnebne  spremembe  zato  zahtevajo  nove  strategije  in  načine  delovanja.  »Nujno  potrebna  je  zato  korenita
gospodarska  in  družbena  preobrazba  ob  sočasnem  upoštevanju  turistične  preteklosti,  sedanjosti  in  potencialov  za
prihodnost,« je poudaril Christian Baumgartner, podpredsednik CIPRE International.

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.placegrenet.fr/2017/04/06/saint-pierre-tutelle-de-letat-note-sannonce-salee/131473 (fr)
, www.slf.ch/dienstleistungen/news/winterrueckblick_2017/index_DE  (de) , www.cipra.org/sl/stalisca/soncev-obrat-v-
zimskem-turizmu

Skupaj za ohranitev vaške trgovine
Skupina prebivalcev je v francoskem  kraju Saint-Martin-de-la-Cluze prevzela vaško trgovino. Delovanje Epicerie-
Bar Chez Jeanne je bilo na novo zasnovano, to pa zdaj  prinaša koristi  vsem  vaščanom.

V edini  trgovini v vasi, ki šteje okoli 700 prebivalcev, stoji za pultom Manu – običajna slika, ki pa v marsikaterem oziru
vendarle  ni  povsem  običajna,  saj  je  poslednja  trgovina  v  vasi  skoraj  za  vedno  zaprla  svoja  vrata. Ko  so  se  prejšnji
lastniki prenehali ukvarjati s to dejavnostjo, je zaskrbljeni župan začel pozivati sovaščane, naj Chez Jeanne prevzamejo
sami.
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CIPRA Francija s tremi upravljavci
trgovine v francoski vasi Saint-
Martin-de-la-Cluze. © Laëtitia
Sommella.

Na konferenco o vlogi žensk so v
avstrijski Alpbach pripotovale
predstavnice gorskih regij z vsega
sveta. © Robert Strasser

Za  idejo se  je odločilo devet posameznikov  iz povsem različnih okolij  in predstavilo
skupni projekt. Presenečenje je bilo seveda veliko. Novi lastniki so medtem razširili
ponudbo  in se povezali z  lokalnimi proizvajalci. Chez Jeanne  je zdaj  tudi gostinski
lokal  in  kraj  za  srečanja.  Vaščani  neprofitni  skupnosti  zaupajo  in  jo  podpirajo  z
lastnimi idejami.

Župan  Joël Cavret  je  projekt  komentiral  z  naslednjimi  besedami:  »Gre  za  projekt
lokalne  skupnosti,  ki  sem  ga  zelo  močno  podpiral.  Malim  trgovinam  moramo
priskočiti  na  pomoč!«  Saint-Martin-de-la-Cluze  je  tako  kot  že  marsikatera  gorska
občina na podeželju izgubil svoje prebivalce, predno se je število prebivalcev zaradi
priseljevanja  iz širšega območja Grenobla v dvajsetih  letih podvojilo. Če se v vasi
zapre  zadnja  trgovina,  kraj  postane  spalno  naselje  brez  duše,  kjer  prebivalci med
seboj niso povezani,  in nekakšen »podaljšek« mesta na obrobju. V županovi vasi
so ravnali drugače: Chez Jeanne so prilagodili aktualnim potrebam  in pri tem razvili
drugačen odnos do dela, potrošnje in družbe.

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.liberation.fr/france/2016/12/26/a-saint-martin-de-la-cluze-les-rurbains-reinventent-l-epicerie-du-
coin_1537553 (fr), www.arte.tv/fr/videos/072509-008-A/arte-regards (de, fr)

Alpska konvencija odpira vprašanje enakosti spolov
Avstri jsko predsedstvo je z mednarodno konferenco in deklaracijo o vlogi
žensk v gorskih regijah na dnevni  red Alpske konvencije postavilo novo temo,
s tem  pa vzbudilo velika pričakovanja. Kateri  so naslednji  koraki?

Avstrijsko  predsedstvo  Alpske  konvencije  je  poskusilo  doseči  uravnoteženost
spolov:  tema  konference,  posvečene  ženskam  v  gorskih  regijah,  ki  je  18.  in  19.
aprila  2017  potekala  v  avstrijskem  Alpbachu,  so  bili  vloga  in  interesi  žensk  iz
najrazličnejših gorskih  regij. Ženske, ki so na konferenci zastopale svoje  regije, so
prišle  iz  različnih gorskih  regij  (Alpe, Nepal, Butan, Argentina, Zambija)  in delujejo
na različnih strokovnih področjih, kot so kmetijstvo, raziskovalna dejavnost, uprava
in civilna družba.

Kot  je  v  svojem  predavanju  poudarila  namestnica  generalnega  sekretarja  Alpske
konvencije,  Marianna  Elmi,  imajo  ženske  odločilno  vlogo  pri  uveljavljanju
trajnostnega  razvoja.  Ženske  skrbijo  za  to,  da  se  znanje  o  tem,  kako  ravnati  z

naravo  in družbo ohranja  in nadalje razvija, kar  je še zlasti pomembno za gorske regije. Vendar pa bi omejevanje žensk
na  tovrstne  vloge  lahko  pomenilo  tveganje  za  podcenjevanje  njihovega  potenciala.  Tako  je  že  danes  veliko  žensk  v
številnih alpskih regijah visoko izobraženih, kar je med drugim povzročilo tudi to, da so začele iskati zaposlitev.

Kot  je  pojasnil  generalni  sekretar Markus Reiterer,  se  vprašanja,  povezana  z  enakostjo  spolov,  sicer  ne  pojavljajo  v
okvirni konvenciji ali posameznih protokolih. Odslej bo  ta  tema vendarle obravnavana  tudi v okviru Alpske konvencije,
denimo  v  naslednjem  poročilu  o  stanju  Alp,  ki  bo  sicer  obravnavalo  problematiko  naravnih  nesreč.  »Ženske  igrajo
pomembno vlogo pri tej temi in to znanje bi moralo biti zbrano v obliki poročila.« Z deklaracijo, ki je bila predstavljena na
konferenci, je avstrijski zvezni minister za okolje Andrä Rupprechter zagotovil še dodatno podporo tej temi. Poleg tega je
predviden, da se bo o tem vprašanju razpravljalo na naslednji seji Stalnega odbora.

Namestnica direktorja CIPRE  International   Barbara Wülser  je  konferenco  spremljala  s  kritičnim očesom. Omejevanje
vloge  žensk  na  zagovornice  sprememb  in  trajnostnega  razvoja,  bi  bila  kočljiva  zadeva.  »Ali  to  ne  pomeni  ravno
vnovičnega utrjevanja stereotipov?« V nadaljevanju te razprave si želi nekoliko manj pokroviteljskega pristopa, kot ga je
ubrala  deklaracija.  »Enakost  spolov  ne  predstavlja  usluge  ženskam,  temveč  mora  to  biti  skupni  interes  žensk  in
moških.«

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.fraueninbergregionen.at  (de, en) , www.alpconv.org/sl/newsevents/latest/newsdetails.html?
entryid=123088 , www.cipra.org/de/news/gleichstellung-betrifft-uns-alle (de, en) , www.cipra.org/sl/novice/stalisce-stran-s-
stereotipi-o-delitvi-na-zenske-in-moske-vloge

Nič več hrupa motornih vozil
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Pohodniške poti v dolini Valle
Maira so odslej namenjene tistim,
ki se nanje odpravijo peš, s
kolesom ali s konjem. © Fulvio
Spada_flickr

Warscheneck je eno
najpomembnejših kraških območij
v Evropi, severni del (na sliki) je
zaščiten od leta 2008 dalje. © R.
Mayr

Prepoved vožnje za motorna vozila je v dolini  Valle Maira v Ital i j i  odprla nove
možnosti  turističnemu razvoju – hrupna vozila so preteklost.

To  je dobra novica za pohodnike, kolesarje  in vse, ki v gorah  iščejo predvsem mir.
Pobudo združenja občin Unione Montana za uvedbo prepovedi vožnje z motornimi
vozili  po  pohodniških  poteh,  gozdnih  in  makadamskih  cestah  na  območju  doline
Valle Maira  je pozdravila  tudi CIPRA  Italija. »Župane v dolini spodbujamo, da bi se
odločili  za  ustrezne  ukrepe,  s  katerimi  bodo  lahko  zagotovili  uresničevanje
trajnostne  turistične  rabe  in  odpravili  hrup,  ki  ga  povzročajo  motorna  kolesa  in
terenska vozila,« je pojasnil Francesco Pastorelli, direktor CIPRE Italija.

Kar  je  v  drugih  alpskih  državah  že  zdavnaj  postalo  pravilo,  v  italijanskih  Alpah
ostaja  izjema.  Vse  prepogosto  se  po  gorskih  cestah  vozijo  motorna  kolesa,
štirikolesniki  in  terenska  vozila, prav  tako nista  za obiskovalce  in goste,  ki  iščejo
mir  in sprostitev, prav nič privlačna hrup  in prah, ki  ju vozila povzročajo. Nasprotno
pa so se v dolini Maira že pred časom usmerili v  izvajanje  trajnostnega  turizma  in

ohranjanje  narave  in  pokrajine,  ravno  tako  sta  v  zimski  sezoni  že  dlje  časa  prepovedana  helikoptersko  smučanje  in
vožnja  z motornimi  sanmi.  Zdaj  so  tudi  v  poletni  sezoni  pohodniške  poti  in  gorske  ceste  namenjene  le  še  pešcem,
jezdecem,  kolesarjem  in  gorskim  kolesarjem. Obrobna  regija  razpolaga  z  okoli  100  nastanitvenimi  objekti,  ki  živijo  in
bodo  lahko  tudi v prihodnje živeli od  turizma –  toliko časa, dokler bodo edinstveni kraji, kot  je denimo planota Gardett,
ostali otok miru, ki omogočajo upočasnjen način življenja.

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.lastampa.it/2017/04/01/edizioni/cuneo/val-maira-basta-mezzi-a-motore-sui-sentieri-
Snr3uMr67vsPULiKmTk75I/pagina.html (it)

Povezava na sporočilo za javnost CIPRE Italija: www.cipra.org/it/cipra/italia (it)

PDF:

Na zavarovanem območju narave povezave med smučiščema ne bo
Apri la je Zvezna dežela Zgornja Avstri ja javnosti  predstavila pravno mnenje o
načrtovani  širi tvi  smučišča Höss – Wurzeralm, s tem  pa je ta primer zaključen.

Projekt  širitve  smučarskega  območja  na  zavarovanem  območju  narave
Warscheneck  -  sever  na  Zgornjem  Avstrijskem  je  predvideval  vzpostavitev
povezave med dvema smučiščema Höss  in Wurzeralm  in gradnjo žičniških naprav.
Načrti za to obstajajo že dlje časa. Pravna služba Alpske konvencije, ki  ima sedež
pri CIPRI Avstrija,  je o projektu že  leta 2011 podala negativno mnenje, saj urejanje
dostopa  do  novih  zemljišč  na  podlagi mednarodnih  pravnih  aktov,  kot  je Protokol
Alpske konvencije o varstvu narave, ki ga  je Avstrija  ratificirala, ne pride v poštev.
Avtorji projekta pa niso hoteli popustiti  in so želeli preveriti, ali  je gradnja žičniških
naprav prek zavarovanega območja dopustna s pravnega vidika. Pravno mnenje, ki
so ga po naročilu Zvezne dežele Zgornja Avstrija pripravili na Univerzi v Linzu  in ki
sta ga aprila predstavila deželni svetnik za področje varstva narave Haimbucher  in
deželni  svetnik  za  gospodarstvi  Strugl,  jasno  potrjuje  mnenje  pravne  službe  pri
CIPRI Avstrija. Situacija  je  zdaj  razjasnjena,  regija  pa  se  lahko  začne  ukvarjati  z

alternativnimi rešitvami, ki bodo znale uskladiti interese varstva narave in ekonomičnosti.

Primer  Warscheneck  je  zabeležen  tudi  na  karti  Zavarovana  območja  v  procesu  sprememb,  ki  prikazuje  posamezne
kritične  točke  na  področju  varstva  narave.  Karta  je  bila  izdelana  v  okviru  projekta  alpMonitor  in  ponazarja  ogrožena
zavarovana območja v alpskih državah.

 

Viri in nadaljnje informacije:

www.cipra.org/sl/cipra/avstrija , www.cipra.org/sl/alpmonitor/podrocje-delovanja-narava-in-clovek

Oh...
Nepričakovana  vrnitev  ledenikov! Misel,  da  bi  tak  časopisni  naslov  v  Alpah  morda  nekega  dne  poskrbel  za  izbruhe
navdušenja,  se  sploh  ne  zdi  več  tako  absurdna,  odkar  se  je  dejansko  zgodil  podoben  čudež:  pred  nekaj  tedni  je  na
majhnem irskem otoku Acaill narava vrnila 300 metrov dolgo peščeno obalo pred vasjo Dooagh, potem ko je ta leta 1984
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© Christophe Gue_flickr

tako  rekoč  čez  noč  izginila  v  globinah morja. Močan  severni  veter  in  nenavadno
močna plima sta za veliko noč naplavila pesek in prebivalcem vrnila plažo, s tem pa
tudi  turizem.  V  Alpah  nam  torej  le  ostaja  upanje,  da  bodo  aprilske  in  majske
vremenske  kapriole  pokazale  svojo moč  in  kmalu  poskrbele  za,  kot mu  pravimo,
čudež narave …

 

Vir:

www.spiegel.de/wissenschaft/natur/irland-strand-auf-insel-acaill-taucht-nach-33-
jahren-wieder-auf-a-1146795.html (de)
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Prireditve 

Festival cvetja Bohinj, 26.05.-11.06.2017, Bohinj/SL. Več... 

V Alpe po navdih - Dan Alpske konvencije, 27.05.2017, Mojstrana/SL. Več... 

Bohinjske folklorne skupine, 27.05.-03.07.2017, Bohinj/SL. Več... 

Save the date: O vizijah, ki povezujejo in akcijah, ki učinkujejo. 23.-24.06.2017, Budoia/I. Več... 

Mladi na vrhu 2017!, 11.-12.07.2017, Alpe. Več... 
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